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Š +
 Š OBECNÍ NOviNy

měsíční zpravodaj zastupitelstva obce 
a obecního úřadu ve šťáhlavech

říjen 2021

 několik vět z činnosti rady obce
rada obce na zasedáních v měsíci září 
schválila:
• Žádost spolku Minigolf Pohoda na snížení ná-
jmu za Minigolf o 50 % na letošní rok.
• Žádost paní Brůhové na navýšení částky na 
nákup nových knih o 20.000 Kč a nákup vysa-
vače pro potřeby knihovny ve Šťáhlavech. 
• Návrh ředitele ZŠ Šťáhlavy na pomoc paní 
Monice Valentové. Paní Valentová nebude mu-
set platit zájmové kroužky a odpolední družinu.
• Rozpočtové opatření č. VIII a IX.
• Prodloužení dvou nájemních smluv na byty  
v DPPB ve Šťáhlavicích a jedné smlouvy  
v domě v Komenského 587 ve Šťáhlavech, 
vždy o jeden rok.
• Smlouvu o využití studny jako záložního zdro-
je pro Vodovodní přivaděč a úpravnu vody ze 
Svidné s firmou LA Sport s.r.o.
• Cenovou nabídku p. Sedláčka na úpravu ob-
rub a chodníku v ul. V Zahradách; přelom staré 
a nové obytné zóny (cena cca 10-15 tis Kč).
• Cenovou nabídku p. Cinka, který podal nejvý-
hodnější nabídku na opravu havarijního stavu 
ploché střechy na DPPB ve Šťáhlavicích (cena 
229.624 Kč bez DPH).
• Cenovou nabídku firmy Vodohospodářský 
rozvoj a výstavba a.s. na manažerské řízení 
projektu ve vztahu k MZE „Splašková kanaliza-

ce Ke Kozlu II. a Modernizace a rozšíření ČOV 
Šťáhlavy“ (cena 145.000 Kč bez DPH).
• Cenovou nabídku firmy Vodohospodářský 
rozvoj a výstavba a. s. na zajištění a předání 
kompletních dokladů k ZVA ve vztahu k MZE 
„Šťáhlavy-odkup vodohospodářského majetku 
ke scelení infrastruktury pro zásobování obce 
pitnou vodou“ (cena 30.000 Kč bez DPH).
• Cenovou nabídku firmy EUROVIA Silba na do-
dávku a montáž dopravního zrcadla a dodávku 
značek.
• Cenovou nabídku firmy RL-stav, s.r.o. na 
opravu zdiva náhonu (cena 297.600 Kč bez 
DPH). Akce bude realizována v příštím roce.
• Cenovou nabídku Ing. Hřebenářové na pro-
vedení screeningu stávajících dřevěných kon-
strukcí v budově Komenského 92 (bývalý Lesní 
úřad) z hlediska výskytu dřevokazných hub  
a dřevokazného hmyzu (cena max. 20.000 Kč).
• Cenovou nabídku Ing. Pavlíkové na zhotovení 
projektové dokumentace pro vydání společné-
ho územního rozhodnutí a stavebního povolení 
na akci „Šťáhlavy-chodník v Husově ulici“ (cena 
193.050 Kč bez DPH).

rada obce vzala na vědomí:
• Informaci z výrobní porady - projekt vodo-
vodního přivaděče ze Svidné, na které byly  

řešeny doplňující požadavky firmy ČEVAK a. s. (do- 
plnění technologie, regulace odtoku pracích 
vod, místo pro osazení redukčního ventilu)  
a požadavek MMP odbor životního prostředí na 
dořešení povolení odběru podzemních vod ze 
záložního zdroje.
• Rozsudek OS PJ ve věci opatrovníka ve své-
právnosti omezené obyvatelky. Opatrovníkem 
bude nově obec, kam se paní přestěhovala.
• Schválení dotace na projekt „Splašková ka-
nalizace Ke Kozlu II a modernizace a rozšíření 
ČOV Šťáhlavy.
• Protokol o kontrole sportovního zařízení,  
nářadí a náčiní v MŠ Šťáhlavy, kterou provedl 
Tomáš Šimon.
• Informativní nabídku firmy BAGGER BS s.r.o. 
na demolici bývalé moštárny. O nabídku bylo 
požádáno zejména z důvodu možného zařazení 
této akce do rozpočtu na rok 2022.
• Záměr Správy železnic na doplnění závor na 
přejezdech P1254 a 1256 na trati Nezvěstice-
-Rokycany.
• Informaci o dotačním programu NSA na spor-
toviště a jejich zázemí v rozmezí od 1 mil. do  
40 mil. Kč a po valné hromadě ČOS vstoupí 
obec opět do jednání o možnosti koupě pozem-
ku před sportovní halou.

Václav Štětina, starosta obce

Ve velké obřadní síni Ústředního hřbitova v Plzni jsme se 17. září naposledy rozloučili 
s panem Ing. Josefem Pečeným, který v letech 1998-2002 vykonával funkci starosty obce Šťáhlavy. 
Pan Pečený měl svou obec rád, dlouhá léta připravoval i obecní noviny. I v důchodu se velmi zajímal o historii 
obce a rád dění v obci zaznamenával na svůj fotoaparát. Podílel se na přípravě brožur o obci vydaných  
v r. 2001 a 2016 a vlastním nákladem v r. 2020 vydal i brožurku s časosběrnými fotkami z výstavby investičních 
akcí a momentkami z obce a akcí, kterých se zúčastnil. 
Nežil nadarmo, práce a pomoc druhým za ním byla vidět. 
Kdo jste jej znali, vzpomeňte na něho s námi.

 poslední rozloučení
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 aktuÁlně

pŘivítali JsMe 19 novÝcH občÁnkŮ
V sobotu 11. září přivítali zástupci obce 19 no-
vých občánků. A kdože se to v uplynulém roce 
narodil? Alex Liška, Jakub Lopata, Daniel Mou-
lis, Karolína Müllerová, Vojtěch Němeček, Filip 
Peroutka, Marek Strolený, Filip Šedivý, Lukáš 
Trykar, Lukáš Tyr, Petr Čechák, Amélie Dvořá-
ková, Samuel Hanzlíček, Ellen Charvátová, To-
máš Marek, Jáchym Platzer, Patrik Rataj, Lukáš 
Šifta a Jaroslav Tolar.
Setkání se kvůli současné pandemické situaci 
konalo ve venkovních prostorách dvora KC Be-
ránka, což ale slavnostnímu aktu na jeho kráse 

rozhodně neubralo. Milými slovy toto slavnost-
ní dopoledne provázela předsedkyně občanské 
komise Dagmar Špalová, krásná slova zazněla 
také z úst starosty obce Václava Štětiny. Spolu 
s rodiči se přišlo na „Vítání občánků“ podívat 
i mnoho babiček a dědečků. Sváteční slovo do-
plnila krásnými tóny varhan studentka Tereza 
Kepková. Každé mamince předal starosta obce 
malou kytičku, každý malý občánek dostal od 
občanské komise krásnou plyšovou upomínku 
na tento slavnostní den. Na závěr mohli rodi-
če již tradičně své děťátko pohoupat v krásně  

vyřezávané kolébce. Hřejivou básničkou do-
plnily celý program děti ze ZŠ Šťáhlavy Mája 
Magličová, Aneta Bendová, Sofie Paulová  
a Eliška Vondráčková.
Vítání občánků se dlouho nemohlo konat, jsme 
moc rádi, že to konečně vyšlo. Věříme, že vítání 
bylo pro rodiče i ostatní přihlížející příjemným 
zážitkem a že přivítané děti budou mít jednou 
rády svou rodnou vísku, ať už Šťáhlavy nebo 
Šťáhlavice.

Dagmar Špalová

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky se ko-
nají v pátek 8.10.2021 od 14.00 do 22.00 hod. a v sobotu 9.10.2021  
od 8.00 do 14.00. Volební místnosti budou ve Šťáhlavech jako obvykle 
v budově Obecního úřadu a ve Šťáhlavicích v pohostinství. Hlasovací 
lístky budou dodány voličům do schránek nejpozději 5.10.2021 a voli-
čům budou k dispozici i ve volebních místnostech. Při vstupu do vnitř-
ních prostor budov a volebních místností mějte nasazený respirátor  
a použijte desinfekci.

R. Fremrová a V. Brůžková
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telegraficky

investice a opravy
 obec a obecní ÚŘad

Stavební firmy bojují v letošním roce s akutním 
nedostatkem materiálů a s narůstajícími cenami. 
Na některé materiály se místo dřívějších 14 dnů 
čeká i několik měsíců, což jim významným způso-
bem ztěžuje práci a prodlužuje termíny dokonče-
ní staveb. I přes tato úskalí se v naší obci daří dr-
žet ceny a věříme, že ani posunutí termínů nijak 
výrazně nenaruší činnost obce a jejích obyvatel.
Hasičská zbrojnice Šťáhlavy – již je vy-
tápěna novým ekologičtějším zdrojem tepla, 
budova již je částečně zateplena, práce budou 
pokračovat přes zimu a v příštím roce. Budova 
bude celá zateplená, luxfery na chodbě budou 
vyměněny za okna, bude zrekonstruováno so-
ciální zázemí hasičů i knihovny a zbourán sklad 
a místo něho přistavěna větší garáž se skladem 
pro potřeby JSDH. 
Výstavba hasičské zbrojnice ve Šťáhlavi-
cích bude prodloužena do konce roku.
vodovod dr. beneše, V Zahradách, 17. listo-
padu, Seifertova - na podzim firma přeasfaltuje 
výkopy v komunikaci, které zde zůstaly po vrt-
ných jámách.
odvodnění dešťových vod do bažantnice 
pokračuje podle plánu, v říjnu by mělo být do-
končeno.
oprava ulic na potoce a na kukačce pro-
běhne a bude dokončena v říjnu. Akce je pod-
pořena dotací z Ministerstva pro místní rozvoj.
rozšíření příkopu mezi polem a domy  
v ul. na průhonu, které provedla firma na 
konci srpna, a nová drobná retence na konci  
ul. Dr, Beneše, snad přinesou obyvatelům při-
lehlých nemovitostí větší klid při silných deš-
tích. Retenci doplnili zaměstnanci obce o zá-
bradlí z důvodu větší bezpečnosti. 

V září bylo vybudováno nové dětské hřiště  
v areálu házenkářského hřiště, používat ho 
bude možné od října. Zato nová 5metrová 
provazová pyramida u mateřské školy již byla 
dětmi náležitě odzkoušena a těší se velké ob-
libě, mohou ji využívat i děti starší, a to byl 
náš cíl. Zaměstnanci obce ještě upraví a dopl-
ní oplocení, na přání maminek odstraní thúje 
mezi pyramidou a dětským hřištěm a oplocení 
vybudují i kolem pyramidy – vznikne tak 1 větší 
areál dětského hřiště. Rádi bychom nejpozději 
na jaře hřiště doplnili i o další nové lavičky.

antigenní testovÁní na oÚ již bylo pro 
menší zájem obyvatel ukončeno.

testovÁní u Mudr. kuldy
Testovat se můžete nechat po předchozím tel. 
objednání i v ordinaci MUDr. Kuldy, který zajiš-
ťuje i PCR testování a lze se u něj informovat 
i na očkování proti koronaviru.

poMoc Monice
I obec a ZŠ Šťáhlavy se připojily k podpo-
ře švadlenky Moniky Valentové. Rada obce 
rozhodla poskytnout jí dar ve výši 20.000 Kč  
a dále na návrh ředitele školy umožnit zdarma 
kroužky a družinu. Dar finanční není vidět na 
transparentním účtu, který zřídil SK Šťáhlavy, 
obec uzavřela smlouvu přímo s paní Valento-
vou. Aktivita přátel paní Moniky, kteří se jí snaží 
v její složité situaci pomoci, má od obce plnou 
podporu a děkujeme každému, kdo Monice  
a jejím dětem pomůže a zašle jakoukoliv část-
ku na transparentní účet 2802012256/2010. 
Moniko, držíme palce a přejeme zdraví, klid  
a pohodu.

kaM s větveMi?
Množí se dotazy obyvatel, kam s větvemi ze 
stromů, které na svých zahradách ořezali nebo 
porazili a ať jim je odvezou zaměstnanci obce. 
Ti bohužel toto dělat nemohou, nedělali by nic 
jiného. Větve nepatří do popelnice, ty jsou ur-
čeny pro odpad komunální, nikoliv větve nebo 
trávu, trávu lze kompostovat, vozit do kon-
tejnerů na biomasu nebo do sběrného dvora.  
A kam s větvemi? Obec nabízí několik možnos-
tí, jak se můžete větví zbavit. 

A) deponie: znovu připomínáme, že je v naší 
obci několik deponií pro větve, kam občané 
mohou větve odvézt. Ve Šťáhlavech těsně před 
ČOV (na konci Legionářské ul.), ve Šťáhlavicích 
u lávky nedaleko návsi, nebo na vyznačeném 
místě v lese za 1. žel. přejezdem. Není možné 
na místo vozit pařezy se zeminou, pouze vět-
ve! Větve na deponiích si následně nadrtí či 
seštěpkuje a odveze firma – toto je pro obec 
nejvýhodnější. 
B) sběrný dvůr: i nadále lze na větve využí-
vat sběrný dvůr, což je ale pro obec finančně 
náročnější; větve je navíc nutné nařezat nebo 
nastříhat na max metrové kousky z důvodu ka-
pacity kontejneru.  
C) pálení: suché větve lze pálit každý pátek  
v odpoledních hodinách na svých zahradách,  
a to vždy od 16 do 19 hodin.

vypnutí elektŘiny 
ČEZ oznámil vypnutí elektřiny ve Šťáhlavicích v 
nové zóně 13.10. od 7:30 do 9:30 h; dále od 
10:30 do 15 h v budově zámku (AG-PRODUKTu). 
Vypnutá elektřina bude i 14.10. v chatách u Tep-
lého potoka od 7:30 do 9:30 h a od 10:30 do 15 h 
v některých budovách na návsi (sokolovna, KC) 
a v ulicích v jejím okolí (Dr. Holuba, sporní část 
Habrmanovy, Na potoce, Radyňská). Všechny 
plánované odstávky naleznete na www.cezdis-
tribuce.cz/cs/pro-zakazniky/odstavky

pozvÁnka do pikolky
Rádi bychom Vás pozvali do restaurace Pikol-
ka na návsi. Je to příjemná restaurace, která 
zde několik let chyběla a po které jsme volali. 
I ve složité pandemické situaci se nový provo-

zovatel rozhodl si zrekonstruovanou restauraci 
pronajmout a vložil do jejího zařízení nemalé 
finance. Po pandemii se ale chování lidí přeci 
jen změnilo, obecně se nechodí tolik na večeře, 
pivo a alkohol se více popíjí doma. 
Obsluha Pikolky se na Vás těší, přijďte nejen na 
oběd, ale i na večeři, posezení s přáteli. Najde-
te zde příjemné prostředí, dobré jídlo, personál 
se vám bude věnovat. 

Iveta Bočanová, tajemnice OÚ

Rozšíření příkopu
mezi polem a domy v ul. Na Průhonu

Nové dětské hřiště
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sÁzíMe budoucnost - zlepŠuJeMe naŠi kraJinu
 obec a obecní ÚŘad

V posledních letech klademe velký důraz na 
výsadbu zeleně. Sázet budoucnost může 
opravdu každý – aktivní starostové, učitelé s 
jejich žáky, firmy, zodpovědní zemědělci i za-
pálení jednotlivci, a to jak za vlastní peníze, tak  
s přispěním nejrůznějších dotací a grantů. Do-
tační tituly pro novou výsadbu stromů využívá 

i naše obec. Ve Šťáhlavech byla v posledních 
letech vysazena řada nových stromů, s jejichž 
zálivkou pomáhají zaměstnanci obce a SDH 
Šťáhlavy. Ve Šťáhlavicích bylo vloni vysazeno 
kolem 50 nových stromů, letos již měly některé 
z nich dokonce i první plody. Se zaléváním po-
máhá SDH Šťáhlavice. Letos na podzim dojde 

k výsadbě dubů v Knížecí aleji, čímž naváže-
me na dubovou Hraběcí alej. Díky tomu bude 
tato pěší zóna vedoucí do Šťáhlavic zastíněna.  
V dalším roce by chtěla obec pokračovat s vý-
sadbou dalších stromů.

Dagmar Špalová, místostarostka

 naŠi Jubilanti

V souladu s obecně závaznými platnými právními předpisy, především v souladu se zákonem č. 101/2000Sb.,  
o ochraně osobních údajů a o změně zákonů, ve znění pozdějších předpisů neuvádíme jubilanty, kteří s uveřej-
něním nesouhlasili.

Šťáhlavy
Hana Koutská   83   |   Jaroslav Novák  81   |   Božena Smoláková  82
Dagmar Koppová   86

Šťáhlavice
Jarmila Štětková  86   |   Marie Nekolová  80   |   Marie Šebková  83

Dagmar Špalová

zlaté svatby v roce 2021
V měsíci srpnu proběhly opožděné oslavy  
u manželů Honzíkových a Saugspírových, kteří 
začátkem tohoto roku začali svůj 51. rok spo-
lečného života.
Starosta obce popřál oběma manželským 
párům ještě dlouhé roky spokojeného souži-
tí. Vzpomínalo se na aktivně strávený čas při 
sportovních aktivitách, ale také na maškarní 
plesy a další kulturní akce.

Čas strávený s oslavenci bohužel velmi rych-
le utekl. Jsem velmi ráda,  že jsem se moh-
la potkat s  úžasně pozitivními lidmi, kteří žijí  
v naší obci a dovolte mi, abych ještě jednou 
oběma manželským párům popřála štěstí, 
zdraví a spokojenost. 

Alena Sládková

Honzíkovi

vÝznaMnÁ Jubilea
V září oslavila paní Marie Beranová významné 
životní jubileum. Ve zdraví a v dobré náladě 
oslavila 90. narozeniny.
Za obec a obecní úřad jí přišel pogratulovat 
pan starosta a členka občanské komise Alena 
Sládková. Návštěva u paní Beranové byla vel-
mi příjemná, oslavenkyně je milá a činorodá 
stejně jako před lety, kdy prodávala v obchodě 
Jednoty na návsi.  
Se svými blízkými připravila skvělé pohoštění 
a nejen to, hlavně nás obdarovala svým úsmě-
vem a elánem.

Ještě jednou bych chtěla popřát paní Beranové 
dlouhé roky ve zdraví a v rodinné pohodě. 

Významné životní jubileum oslavil v září i pan 
Leontin Pešek. I jemu přejeme hlavně hodně 
zdraví do dalších let a jménem obce děkujeme 
za jeho příspěvek do sbírky na obnovu varhan, 
který si přál, abychom do sbírky od něj vložili.

Alena Sládková
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prvŇÁčkŮ MÁMe dvě tŘídy
 Školy

Již se stalo tradicí, že v naší šťáhlavské škole při-
vítá prvňáčky i zástupce obce a předá jim dáreč-
ky, které se malé žačce nebo malému žáčkovi bu-
dou ve škole hodit. Ani letos tomu nebylo jinak, 
prvňáky přivítal starosta obce Václav Štětina, 
ředitel školy Jakub Šedivý a třídní učitelky dvou  
1. tříd. V tašce s dárečky děti našly nejen vý-
tvarné a psací potřeby, ale i něco na sport a hru. 
Nákup po konzultaci s třídními učitelkami zajistila 
paní místostarostka.

Na dětech bylo vidět, se do školy moc těší, mnozí 
rodiče byli dojatí, jim i jejich dětem začala nová 
životní kapitola plná získávání vědomostí, plná 
nových úkolů, ale i kamarádství a dobrodružství. 
Protože letos je prvňáčků velký počet, bylo nut-
né přes prázdniny vyřešit, kam umístit druhou  
1. třídu. Nejlepším řešením se ukázala být stá-
vající školní družina, která slouží nyní jak pro 
prvňáčky, tak pro družinu. Bylo nutné, aby obec 
zainvestovala do potřebného vybavení a navýši-

la rozpočet školy. Vše pak bylo potřeba stihnout 
do konce prázdnin, což se díky panu řediteli  
a zaměstnancům školy podařilo, a tak mohla část 
nových žáčků 1. září usednout do nově uprave-
ných prostor. 
Všem dětem i rodičům držíme place, aby „korona-
vir“ umožnil se vzdělávat tváří v tvář a mohlo se 
do škol normálně chodit. A dětem přejeme hodně 
radosti a úspěchů a ať se jim v naší škole líbí. 

Iveta Bočanová

zÁŘiJové udÁlosti novéHo ŠkolníHo roku
Ve středu 1. září se škola po letních prázdninách 
opět otevřela našim dětem. Pevně doufáme, že 
letošní školní rok proběhne v normálním režimu 
bez covidových omezení. 
Do 1. ročníku letos nastoupilo rekordních 33 
žáků, proto bylo nutné se na tuto situaci dobře 
připravit. Prvňáčkové byli rozděleni do dvou tříd, 
a tak vznikl problém, kam umístit další učebnu. 
Díky finanční podpoře obce vznikla v prostorách 
stávající družiny. Do třídy byla instalována nová 
kombinovaná tabule s možností promítání z da-
taprojektoru a družinové stolky byly nahrazeny 
novými školními lavicemi. A pak už jen zbývalo 
třídu připravit a pěkně nazdobit, čehož se ujala 
nová kolegyně a třídní učitelka 1. B Mgr. Milomí-
ra Baťková. Další posilou našeho sboru je Dis. 
Kristýna Holubová, která zastává funkci asis-
tentky pedagoga a vychovatelky školní družiny. 

Stejně jako v loňském roce i letos proběhlo za-
hájení školního roku pro prvňáčky a jejich rodiče 
v pergole na školní zahradě. Slova se nejprve 
ujal ředitel školy Mgr. Jakub Šedivý, představil 
dětem jejich třídní učitelky a zástupce Obce 
Šťáhlavy starostu Ing. Václava Štětinu. Násle-
dovalo uvítání všech dětí a předávání dárků  
a školních potřeb, jejichž nákup a financování 
zajistila Obec Šťáhlavy. Poté děti na chvíli opus-
tily své rodiče a vydaly se s učitelkami na první 
návštěvu nové třídy – 1. A s p. uč. Šťovíčkovou, 
1. B s p. uč. Baťkovou. Tam si společně popo-
vídaly a naplnily aktovky novými učebnicemi 
a „dobrůtkou“. I děti z ostatních ročníků tento 
den navštívily školu „jen na skok“ a do práce se 
všichni pustili až druhý den.
Po více jak roční pauze byl zahájen plavecký vý-
cvik, kterého se v tomto školním roce účastní 

žáci 2., 3. a 4. ročníku. Opět navštěvují plavecký 
bazén v Plzni na Slovanech. Ti nejmenší se učí 
plavat, ti starší zdokonalují své plavecké do-
vednosti. Podle slov účastníků „dostávají řádně 
zabrat“. Přejeme, aby letos doplavali do konce 
výcviku.
V sobotu 11. září zpříjemnily chvilku při Vítání 
nových občánků dívky ze 4. a 5. třídy, básnič-
ky přednesly Aneta Bendová, Mája Maglićová, 
Eliška Vondráčková a ukolébavku zazpívala Sofie 
Paulová.
V posledním zářijovém týdnu nás čekají dva 
projektové dny, na které se těšíme a o kterých 
budeme informovat v příštím čísle.

 Hana Radová a Hana Šťovíčková

 dalŠí inforMace

veŘeJnÁ sbírka na opravu varHan se dostala do finÁle veŘeJnÝcH sbírek
V soutěži veřejných sbírek MÁME VYBRÁNO, 
kterou pořádá od r. 2012 Institut pro památky 
a kulturu, nezisková organizace, se díky hla-
sům veřejnosti opět dostala „naše“ sbírka až 
do finále. Do finále postoupila z každého kraje 
pouze 1 sbírka a je velkým úspěchem, že naší 
sbírce se povedlo již podruhé v celorepublikové 
konkurenci uspět. V soutěži se letos objevilo 
rekordních 305 akcí a sbírek provázaných s his-
torií a kulturním dědictvím. 
Slavnostního vyhlášení se zúčastnil Jakub Šedi-
vý, vůdčí osoba a hlavní bojovník za záchranu  

historických varhan z kostela sv. Vojtěcha ve 
Šťáhlavech. Netrpělivě čekal, jaká částka le-
tos díky této soutěži do sbírky přibyde. Pět ti-
síc korun za 8. místo je sice o něco méně než 
před dvěma lety, ale nutno dodat, že zatímco 
se minule 100 000 Kč rozdělovalo (dle poměru 
obdržených hlasů) mezi 10 finalistů, v letošním 
roce se o stejnou sumu dělilo 14 krajských vítě-
zů. Restaurování varhan pomůže každá částka, 
obzvlášť v době, kdy se nemohly pořádat be-
nefiční koncerty ani jiné akce. Děkujeme kaž-
dému, kdo svým hlasem pomohl.

Do sbírky přispěli i návštěvníci soutěžní výstavy 
fotografií „Baroko kolem nás“, která byla sou-
částí barokní slavnosti u příležitosti slavnostní-
ho odhalení sochy sv. Jana Nepomuckého na 
konci srpna. Na výstavě se vybralo 3.700 Kč.
Chcete-li do sbírky také přispět, přijďte se 
podívat na říjnový benefiční koncert nebo za-
šlete libovolnou částku na účet veřejné sbírky: 
90034-725700389/0800. Zřizovatelem sbírky je 
Obec Šťáhlavy.

I.B. a J.Š
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PUB KVÍZ V Š+Š III.

pokračování z předešlé strany

pokračování na další straně

 kultura v obci

oHlédnutí za oslavaMi obrazeM
Barokní slavnost spojená se slavnostním odha-
lením sochy sv. Jana Nepomuckého v budoucím 
parčíku sv. Jana nedaleko návsi se uskutečnila 
na konci srpna. Zrestaurovaná socha se vrátila 
do Šťáhlav po téměř 60 letech. Na restaurování 
sochy i na slavnost samotnou přispěl Plzeňský 
kraj, jehož zástupci Josef Bernard a Pavel Čí-
žek se akce i zúčastnili. Pozvání na akci při-
jala tajemnice MěÚ Nepomuk, rodného města 
Jana Nepomuckého a členové spolku Matice sv. 
Jana Nepomuckého, který usiluje o zachová-
ní a šíření úcty k tomuto světci. Po průvodu 
a slavnostním odhalení sochy a jejím posvě-

cení se konal další program – dva koncerty  
v kostele a v KC Beránka si přišli na své děti při 
vyrábění ve výtvarných dílnách nebo při diva-
delním představení. Dospělým zahrála kapela 
Šťastra, divadelní spolek Šťavel nebo mohli vi-
dět vystoupení umělců z DJKT v Plzni – balet 
a muzikálové písně. O občerstvení se postaralo 
SDH Šťáhlavy a Restaurace Pikolka. Závěr ve-
čera patřil znovu místu u sochy sv. Jana, kde 
předvedla ohňovou šou skupina Helfire a poté 
následoval barokní ohňostroj.
Slavnost připravovalo řadu měsíců několik 
desítek lidí pod vedením paní místostarostky.  

Byť při akci zpočátku pršelo, sv. Jan krátce 
před odhalením své sochy zařídil sluníčko, tak-
že bylo možné si slavnost lépe užít. Děkujeme 
všem, kteří se na akci podíleli, byl to příjemný 
den plný kultury, zábavy i duchovna a stál za 
to. O akci informovala i ČTK a další zpravodaj-
ské weby. Věříme, že i návštěvníci si den nále-
žitě užili a budou na něj rádi vzpomínat. 
Děkujeme, že jste i přes vrtkavé počasí přišli 
a pomohli nám tento pro Šťáhlavy významný 
den dotvořit.

Den zahájila mše svatá, celou mší provázel svým zpěvem soubor Canto 
Nepomucenum.
Víte, že je v kostele i oltář sv. Jana Nepomuckého? Přijďte se na něj do 
kostela někdy podívat.

Kapli Povýšení sv. Kříže na starém hřbitově (hrobka Černínů a Valdštej-
nů) darovala Římskokatolická farnost obci. V současné době zpracovává 
odborná firma projekt na restaurování této kulturní památky. Po de-
sítkách let bylo při slavnosti umožněno veřejnosti se do kaple podívat.  
V kapli byla umístěna výstava amatérských fotografů s tématem Baroko 
kolem nás. Pásku přestřihl p. farář Franta a p. starosta Štětina.

Výstavu zahájil p. starosta společně s fotografem Jaroslavem Vogeltan-
zem, který vybíral se zaslaných fotografií ty nejzajímavější.

Vyhlášení výsledků fotosoutěže moderoval Ivo Hucl. V kategorii dospě-
lých 1. místo získal Jaroslav Juha, 2. Jakub Šedivý, 3. Petr Bočan.

V kategorii dětí do 15 let se sešly nádherné fotky a ceny si odnesli:  
1. místo Josef Pokora 2. Tina Lišková, 3. Petra Stráská
Vyhlášen byl i výsledek soutěže Putování za Johánkem, nejvíce soch 
Johánků navštívila Martina Štětinová Herejková s rodinou.

Slavnostním průvodem plným dešťových kapek hudebně provázela ka-
pela Šťastra.
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pokračování z předešlé strany

 kultura v obci

oHlédnutí za oslavaMi obrazeM

V průvodu jste mohli vidět dámy v barokním oděvu i zástupce Plzeňské-
ho kraje

Slavnostního odhalení se zhostili pan starosta a představitelé Plzeňské-
ho kraje Josef Bernard a Pavel Čížek za pomoci paní místostarostky.

Johánek byl opravdu důkladně zabalen. Déšť látku namočil a nechtělo 
se jí po soše tak snadno sklouznout, jak bylo nazkoušeno. Naštěstí déšť 
při slavnostním odhalení ustal a odhalení se povedlo. Pak mohl přijít 
úsměv a dlouhý potlesk. Na to, že se Johánkovi zpod látky moc nechtě-
lo, budeme jistě vzpomínat i za pár let.

Restaurovaná socha je nádherná a do Šťáhlav patří. Dokončení odhalení 
přihlížejí členové Matice sv. Jana Nepomuckého.

Generální vikář Plzeňské diecéze Jakub Holík za účasti p. faráře soše 
požehnal.

pokračování na další straně
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pokračování z předešlé strany

 kultura v obci

oHlédnutí za oslavaMi obrazeM

Místostarostka D. Špalová, tajemnice MěÚ Nepomuk I. Šiftová,  
B. Fremrová, P. Čížek, restaurátor a sochař Jaroslav Šindelář, 
starosta V. Štětina, J. Bernard, tajemnice OÚ I. Bočanová.

Vlajkonoši R. Šťovíček, J. Šedivý, J. Polívka a R. Pešír

V barokním fotokoutku se pobavily nejen děti, ale i dospělí. Jak je vidět, 
moc jim to slušelo.

V KC Beránka se mohly děti podívat na dvě představení medvědích po-
hádek p. Jelínka.

Svatojánské výtvarné dílny nadchly spoustu dětí. Bylo možné si vyrobit 
odznak na „plackostroji“, pomalovat kamínky, vyrobit svatojánské hvěz-
dičky a spoustu dalších věcí a symbolů, které souvisí se sv. Janem. Velmi 
náročné bylo si vyrobit biret – Johánkovu pokrývku hlavy, ale i to děti 
zvládly.

pokračování na další straně
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za pravou tvÁŘí JoHÁnka z poMuku

pokračování z předešlé strany

 kultura v obci

oHlédnutí za oslavaMi obrazeM

Jak se již stalo při akcích ve Šťáhlavech zvykem, SDH Šťáhlavy se posta-
ral o výborné občerstvení.

Koncert souboru Musica ad Gaudium byl nádherný zážitek. Diváci cítili, 
jak jsou účinkující šťastní, že mohou po měsících půstu konečně vystu-
povat, a odměňovali je dlouhým potleskem.

Ohňová šou skupiny Hellfire

Pocity něčeho kouzelného a nevídaného, které návštěvníkům přinesl ba-
rokní ohňostroj, nedokáže zachytit žádná fotografie ani video. Ohňostroj 
se snoubil s hudbou a snad nebylo návštěvníka, který by neodcházel 
ohromen a potěšen.

Iveta Bočanová 
foto poskytli: P. Blažek, P. Herianová, I. Bočanová, T. Honeger, Lucákovi

V předvečer slavnostní reinstalace sochy Jana 
Nepomuckého ve Štáhlavech, tedy 27. srpna 
2021, měli zájemci z řad široké veřejnosti mož-
nost pokusit se rozplést složité historické koře-
ny legendy o této zajímavé osobnosti a podívat 
se z pohledu historiografie a antropologie na 
její po staletí tradovaný odkaz.
Poutavou přednášku pro program svatojanské 
slavnosti připravili dr. Kateřina Dobrovolná, 
emeritní ředitelka Svatojanského muzea v Ne-
pomuku a redaktorka Českého rozhlasu Plzeň, 
a Mgr. Michal Červenka, vedoucí oddělení his-
torie a společenských věd Muzea jižního Plzeň-
ska v Blovicích, který ji velmi zasvěceně pre-
zentoval a komentoval. Hosta uvedla a diskusi 
moderovala šťáhlavská rodačka dr. Andrea Kö-
nigsmarková z Fakulty filozofické Západočeské 
univerzity v Plzni.
Historická a antropologická fakta, která byla 
hlavním námětem prezentace, orámovali ba-
datelé kontextem nově instalované šťáhlavské 
sochy. Neoddiskutovatelná umělecká a his-
torická hodnota tohoto barokního díla vedla  
v diskusi i k zamyšlení nad aktuálností v kon-
textu nové vlny obrazoborectví z politických 
důvodů.  
Mgr. Červenka pak rozčlenil svůj výklad na histo-
rickou rekonstrukci Janova života, osvětlení kon-
textu jeho dlouhé a komplikované cesty k sva- 
tořečení a stejně tak nesnadného bádání biolo-
gických antropologů po jeho pravé podobě.

V části biografické poskládal vlastně z něko-
lika málo historických dokladů barvitý portrét 
vzdělaného člověka, vysokého duchovního 
hodnostáře, který se dostal do sítě mocen-
ských intrik mezi ctižádostivým arcibiskupem 
Janem z Jenštejna a prchlivým králem Vác-
lavem IV. Nejspíše kvůli své křehčí konstituci 
pak nepřežil kruté mučení, kterému byl nejspí-
še přítomen sám král. Neobvyklá králova účast 
na tortuře (ať už jako přihlížejícího, nebo do-
konce jako aktivního účastníka) se stala s vel-
kou pravděpodobností motivem jádra legendy  
o Janu Nepomuckém jako o královnině zpověd-
níku, který byl umučen, protože nechtěl vyzra-
dit zpovědní tajemství.
Neméně komplikované je i mapování okolností 
Janova svatořečení. Jednalo se o dlouholetý, 
nesmírně složitý proces a jen od blahořečení 
v roce 1721 uplynulo celých 8 let, než se Jan 
Nepomucký stal oficiálně svatým. Jednalo se  
i o velmi nákladný proces, jehož cílem ale jed-
noznačně bylo posílit prestiž a vliv katolické 
církve v českých zemích a využít k tomu po-
stupně zakořeňující kult tohoto světce. Nejdů-
ležitější součástí svatořečení byly však zázraky. 
Komise nakonec po výslechu mnoha a mnoha 
svědků, kteří hovořili o zázračných uzdrave-
ních, odvrácení nebezpečí, smrti apod., uznala 
jen čtyři. A Mgr. Červenka doložil, že některé  
z nich by snad za zázraky považovala i naše 
současná společnost: jeden z uznaných zázra-

ků se stal malé dívence, která spadla do mlýn-
ského náhonu přímo pod mlýnské kolo, díky 
modlitbám k svatému Janu Nepomuckému prý 
vyvázla živá, dokonce i bez vážných zranění.
Nejdůležitější byl ale zázrak týkající se vzácné 
relikvie, domnělého Janova jazyka, který po 
dlouhá staletí i přes doloženou exhumaci na 
konci 14. nebo na počátku 15. století zůstal 
neporušen, jevil vlastnosti živé tkáně a mě-
nil barvu. Přestože antropologický výzkum ze  
70. a 80. let 20. století určil tkáň jako součást 
mozku, zároveň potvrdil, že patřila skutečně  
k Janovým ostatkům. Navíc je nutné připustit, 
že ani současná věda nemá uspokojivé vysvět-
lení, proč se tkáň dochovala v tak dobrém stavu.
Právě výzkum prof. Emanuela Vlčka byl zákla-
dem pro rekonstrukci Janovy podoby a vytvo-
ření modelů světcových ostatků pro Svatoján-
ské muzeum v Nepomuku pomocí 3D tisku.  
Na výzkumu publikovaném v roce 2019 se po-
díleli badatelé a technici z Brna a Plzně a jejich 
výsledky může dnes veřejnost obdivovat v uve-
deném muzeu.
na přednášce zazněl i výklad symbolů 
jednotlivých atributů sv. Jana nepomuc-
kého. vlastní znalosti si můžete vyzkou-
šet v následujícím kvízu. správné řešení 
najdete v příštím čísle novin.

Andrea Königsmarková
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 kultura v obci

kvíz o JoHÁnkovi pro děti i dospělé

A: Starodávný symbol křesťanství, křesťanů 
ještě z dob starověkého Říma.
B: Symbol věrnosti
C: Zachování mlčenlivosti, nevyzrazení zpověd-
ního tajemství.4
D: Zdobená šerpa, součást kněžského oděvu, 
připomíná, že Jan Nepomucký byl kněz.
E: Typický symbol svatých spojený navíc se zá-
zrakem při nalezení mrtvého Jana v řece, sym-
bol hvězd navíc má jako jediný světec kromě 
Panny Marie.
F: Symbol vítězství: vítězství pravé víry, dodr-
žení povinnosti, závazku, vítězství nad smrtí.
G: Místo, kde byl Jan pravděpodobně zavraž-
děn. Stal se pak jako světec patronem všech 
těchto staveb.

H: Připomíná, že Jan Nepomucký byl dobrým 
křesťanem a následoval Ježíše Krista ve svém 
životě duchovního pastýře i ve své mučednické 
smrti
I: Odkazuje na zachování zpovědního tajem-
ství, jeho dochování dlouho po Janově smrti 
bylo považováno za důležitý zázrak pro Janovo 
svatořečení.
J: Symbol křesťanského učení, odkaz na Jano-
vo náboženské vzdělání.
K: typická pokrývka hlavy katolických duchov-
ních, podobně jako další části kněžského odě-
vu připomíná, že Jan patřil k duchovenstvu.

Přiřaďte čísla obrázků znázorňujících jednotlivé atri-
buty Jana Nepomuckého k jejich správným názvům.
Vyberte k názvům také správné písmeno, pod 
kterým se skrývá vysvětlení významu jednot-
livých atributů.
č. obrázku název atributu písmeno popisu

Bible
biret = kvadrátek
gesto pro ticho, 
mlčení
jazyk
kotva
kříž (s ukřižova-
ným Kristem)
(pražský) most
palmová ratolest
ryba
svatozář s pěti 
hvězdami
štóla

uMěleckÁ cena Města plzně putuJe letos do ŠŤÁHlavic
Na návrh odborné poroty rozhodli zastupite-
lé města Plzně udělit letošní Uměleckou cenu 
města Plzně v kategorii Cena za mimořádný 
umělecký výkon Ivo Huclovi za knihu Návrat 
ke kruhu, kterou v roce 2020 vydala Bezejmen-
ná čajovna ve Šťáhlavicích. Kniha představuje 
rozsáhlý výběr z Huclovy literární tvorby a je 
doplněna několika esejemi o autorově životní 
cestě.
Uměleckou cenu uděluje město Plzeň od roku 
2013 za významnou uměleckou činnost, dílo či 
kulturní počin, které v předešlém roce oboha-
tily kulturní dění a rozvoj Plzně a přispěly tak 
k posílení jejího dobrého jména. Za tuto dobu 
se stala důležitou reflexí kulturního života kraj-
ské metropole. Porota svůj verdikt odůvodnila 
tím, že „Ivo Hucl svou básnickou i kurátor-
skou tvorbou dlouhodobě reprezentuje umě-
leckou scénu Plzně nejen v České republice,  
ale i v zahraničí“. Cenu převzal Ivo Hucl 8. září 
na slavnostním ceremoniálu v Měšťanské be-
sedě z rukou primátora Martina Baxy. 

Společně s Ivo Huclem byla oceněna Zápa-
dočeská galerie v Plzni za výstavu Nad slunce 
jasnější, která mapovala krásný sloh v Čechách 
a příběh Plzeňské madony, a dále Jaroslav  

Jurečka za podílení se na vzniku textu a hudby 
ke hře Poslední zrnko písku, která byla uvede-
na v rámci festivalu Divadelní léto pod plzeň-
ským nebem. Cenu za celoživotní dílo obdržel 

herec Pavel Pavlovský, který celý svůj profesní 
život zasvětil Divadlu J. K. Tyla a vytvořil v něm 
více než 150 rolí. 

Bezejmenná

Autorkou kvízu je A. Königsmarková. 
Správné řešení najdete v příštím čísle novin.
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č. obrázku název atributu písmeno popisu
Bible
biret = kvadrátek
gesto pro ticho, 
mlčení
jazyk
kotva
kříž (s ukřižova-
ným Kristem)
(pražský) most
palmová ratolest
ryba
svatozář s pěti 
hvězdami
štóla

 kultura v obci

kozelské okénko
Vážení čtenáři,
čas plyne jako voda a letošní sezóna se kva-
pem blíží ke konci. Na začátek okénka bychom 
chtěli poděkovat všem, kteří se zúčastnili akcí, 
jež se na zámku Kozel v letních měsících pořá-
daly. Právě díky vysoké účasti návštěvníků se 
podařilo navázat spolupráci s mnohými orga-
nizátory akcí do dalších let. Lze předpokládat,  
že se některé z akcí podaří v budoucnu zopako-
vat. Kromě toho už nyní připravujeme seznam 
kulturních událostí na sezónu následující. 
Pokud budeme mluvit o novinkách, které se 
na Kozlu udály v průběhu tohoto měsíce, začít 
můžeme čtvrtkem 2. září, kdy proběhlo přelo-
žené divadelní představení Edith Piaf: Dnes ne-
chci spát sama, tentokrát za velmi příznivého 
počasí. V sobotu o dva dny později přilákal ná-
vštěvníky do zámecké kaple Lubomír Brabec, 
který zde odehrál svůj kytarový recitál. 
V neděli 19. září se na zámku uskutečnil  

Zářijový jarmark, který doprovázel slavnostní 
bohoslužbu v kapli, jež se konala na počest 
svátku Povýšení sv. Kříže. Společně s jarmar-
kem probíhal v zámeckém parku Pohádkový les 
pro děti a rodiče, který se těšil maximální účas-
ti 500 osob! Po areálu bylo rozmístěno několik 
stanovišť se známými pohádkovými bytostmi, 
s jejichž pomocí děti plnily zábavné úkoly na 
cestě za pokladem. O den později, v pondělí 
20. září proběhl na zámku Kozel den Památek 
bez bariér, jehož účelem bylo upozornit, že zá-
mek Kozel je přístupný i osobám se zdravot-
ním omezením. Projektu se zúčastnilo celkem 
75 osob v 5 skupinách s mentálním, fyzickým 
i sluchovým hendikepem. Účastníci absolvovali 
prohlídku našeho zámku a rovněž měli mož-
nost navštívit Kapli sv. Kříže, která je veřejnosti 
běžně nepřístupná.   
Tento měsíc jsme se rozloučili se sezónní vý-
stavou Aeronautica, kterou jste mohli navštívit 

od května v jízdárně zámku a těšila se vysoké-
mu zájmu ze strany veřejnosti – vidělo ji takřka 
5 000 návštěvníků. Do konce října si mohou 
návštěvníci stále prohlédnout výstavu umělec-
kých předmětů a tvorby Terezy Damcové alias 
Fridy Kakao v 1. patře jízdárny.
Naši zaměstnanci pilně pokračují v každodenní 
drobné údržbě i větších akcích. Z nich nejvý-
raznější je oprava výpustě jednoho ze zámec-
kých rybníčků a výměna růžových keřů včetně 
zeminy na několika záhonech okolo zámku.
Na závěr bychom rádi upozornili na změnu 
otevírací doby v měsíci říjnu, kdy je zámek pro 
návštěvníky otevřen pouze o víkendech od 10 
do 16 hodin, prohlídky interiérů se uskutečňují 
každou celou hodinu. Infocentrum lesní zámek 
Kozel, kde lze zakoupit vstupenky a suvenýry 
bude otevřeno vždy 15 minut před začátkem 
následující prohlídky.

Kateřina Kohútová

HÁzenÁ uŽ Jede na plnÝ plyn
Přibližně po roce se opět otevřely haly a mohl 
začít nový ročník házenkářských soutěží 2021- 
2022. Jako první zahájilo soupeření o Český 
pohár, ve kterém naši muži postoupili do dru-
hého kola. Tentokrát jejich protivníkem byl tým 
Sokola Praha Vršovice, účastník druhé nejvyšší 
soutěže. Ten naše družstvo trochu podcenil, 
přijel jen se sedmi hráči. Naši chlapci toho do-
kázali využít a po zásluze zvítězili a postoupili 
do kola číslo tři. Výsledné skore 27:24 (14:11). 
Naši v sestavě: v brance Hrubý, Dolák, v poli: 
Tatar 1, Brůha 2, Nosek 1, Nolč 10, Kesl 1, Ha-
vlíček O., Bartoš 2, Hörner 4, Tyml 1, Havlíček 
M. 1, Basl, Šmrha 1, Drohobeckyj. V následují-
cím 3. kole, nám přisoudil los dalšího pražské-
ho účastníka I. ligy, tým Chodova.
Jako první svou pravidelnou soutěž, plzeňskou 
ligu, zahájili starší žáci. 12. září se konal první 
soutěžní turnaj. Chlapci zvítězili nad plzeňskou 
Slavií 32:27, nad B týmem Talentu Plzeň 22:17 
a prohráli s Talentem A 9:22. Trenér Cetkovský, 
vedoucí Chlad a Nolč. Hráli tito hráči: Šlajer, 
Nosek 15, Nolč 17, Mačas, Pavlíček 3, Sedláček 
19, Pok 2, Boháč, Chlad 4, Pirner.

Mladší dorost svůj první zápas v první lize, 
začal porážkou v Lovosicích 37:26, po poloča-
se 19:14. Trenér Sedláček měl k dispozici tento 
tým: Votýpka 3, Nosek 7, Tůma 1, Nolč 2, Ba-
loun 3, Dobrý, Černý 1, Sedláček 4, Pekárek, 
Spal, Tofl 5, Karban, Žižka. Asistent trenéra 
Král, vedoucí družstva Tofl.  V dalším kole se 
utká družstvo doma se Sokolem Úvaly 26. září.
starší dorostenci si zajeli pro první body 
do Velkého Meziříčí. Poměrně snadno zvítězili 
35:28. Sestava a branky: Gallivoda - Nosek 9, 
Hrubý 8, Pekárek O. 9, Hadáček 2, Pekárek B., 
Kelíšek 1, Holý 5. Trenéři Fiala, Pavlíček, ve-
doucí družstva Nosek. V příštím kole hrají hoši 
v Budějovicích a doma je uvidíme 2. října, kdy 
budou hrát se Strakonicemi.
V prvním kole severozápadní druhé ligy přivítal 
naše družstvo mužů zkušený tým Sokola Lib-
čice. Ten hraje soutěž v Hostivicích-Břvích. Náš 
mladý kolektiv se však vytáhl a přivezl si oba 
body. Výsledek- 27:31 (12:14). Sestava: Hrubý, 
Kopic, Dolák v brance, hráči v poli: Havlíček M. 
1, Nosek 4, Havlíček O., Nolč 5, Kojan 1, Kesl 8, 
Hörner7, Tyml, Šmrha 3. Trenér Nolč, vedoucí 

týmu Schejbal. 26.9. hrají chlapci v Mladé Bo-
leslavi a 2.října konečně v domácím prostředí s 
týmem Liberce. Družstvo je ambiciózní, věkový 
průměr je 21,2 let. Je to obrázek naší dobré 
práce s mládeží. V srpnovém přestupním ter-
mínu odešli z týmu Mareš do Lokomotivy Plzeň, 
Sedláček na limitovaný přestup do Dukly Pra-
ha. Naopak, do Šťáhlav ohlásil přestup Šmrha 
z Talentu Plzeň. F. Schejbal ml. skončil s aktivní 
činností.
Do výčtu družstev patří ještě mladší žáci a mi-
nižáci. Ti svá utkání ještě nezahájili, a tak se 
jejich výsledky dozvíte až v příštím čísle.  
V říjnu uvidíme v naší hale tyto soupeře: Muži - 
2.10. Liberec, 16.10. Vršovice B, 30.10. B. Most. 
Starší dorost - 2.10. Strakonice, 16.10. Vršo-
vice, 30.10. Chrudim. Mladší dorost - 16.10. 
Dukla Praha, 31.10. Talent Plzeň. Naše týmy 
se již těší na naše diváky a na jejich výtečné 
povzbuzování.

J. Sklenář

ŠŤÁHlavŠtí otuŽilci po létě obnovili ponory
Šťáhlavští otužilci opět 
od září obnovili svá 
pravidelná setkávání 
a plavání v Úslavě. 
Schází se u 1. nebo  
u Sedleckého jezu každé 
úterý a čtvrtek odpoledne 
a každou sobotu a ne-

děli dopoledne. V době, kdy není republika 
uzavřena, sice v menším počtu, protože tu má 
někdo divadlo, kino, práci nebo jiné aktivity, 
ale parta stále drží při sobě a každý člen se na 
nové setkání těší.
Na jarní a podzimní plavání si naši otužilci 
pořídili nové slušivé čepičky s tučňáky.
A kolik že má koncem září voda v Úslavě? 
Kolem 14 stupňů. Láká vás také otužování, 
chcete podpořit svou imunitu, ale nemáte dost 
odvahy? Nebojte se, přijďte mezi nás. Jsme 
dobrá parta, zažijete legraci, ale i pomůžete 
svému tělu a my už vás k ponorům vyhecujem. 
Vloni jsme někteří začínali právě v říjnu nebo 
až v listopadu, proto neváhejte. 

Čas a místo tréninků není stálý, ale 
pokud zavoláte na číslo 724 162 518,  
 

místo a čas příštího tréninku se určitě dozvíte. 
Nebojte se a přijďte mezi nás.

IveBoc
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voleJbalové aktuality
Nová volejbalová sezóna 

byla zahájena v sobotu  
4. září tradičním volejbalo-
vým turnajem smíšených 
družstev Šťáhlavská husa 

2021. Objednáno a do- 
dáno bylo to nejluxusnější 

počasí. O pekáč s delikátní spe-
cialitou, jejíž tajný recept se předává výhrad-
ně v rámci klubové kuchyně, se utkalo sedm 
odhodlaných družstev, v nichž nesměly chybět 
alespoň dvě ženy. K vidění bylo 21 vzrušujících 
zápasů vykoupených jedním vykloubeným prs-
tem. Blokovaly se míče a bohužel i záda. Nako-
nec díky pořádné protekci shůry prvenství opět 
obhájili Andělé.
Konečné pořadí: 1. Andělé, 2. Sedláci, 3. Ra-
ketky, 4. Pražáci, 5. Veverky, 6. Domažlice 
(kadeti), 7. Nebudem poslední (mix kadetů  
z USK Slavia Plzeň a kadetek ze Šťáhlav). Tur-
naj byl letos pojat jako charitativní akce na 

pomoc člence oddílu Monice Valentové. Na 
transparentním účtu č. 2802012256/2010, zří-
zeném klubem pro tento účel (blíže viz webové 
stránky klubu nebo také zářijové číslo Š+Š) tak 
přibylo 11 200 Kč. 
Šťáhlavskou husu opět doprovodilo Šťáhlavské 
house, turnaj žaček v plážovém volejbalu, je-
hož se zúčastnilo šest dvojic. Naše volejbalo-
vé květinky nadšeně poměřily své dovednosti 
i s jednou chlapeckou dvojicí z Prahy a rozhod-
ně se nenechaly zahanbit. Vítězství obhájil tan-
dem Bára Knížáková + Linda Fišerová. 
O týden později byl areál klubu svědkem dal-
šího tradičního turnaje, tentokrát však v no-
hejbalu, ovšem opět za vynikajících meteo-
rologických podmínek. I tento sport je u nás 
totiž doma. Turnaje se zúčastnilo v dopolední 
části 7 týmů trojic a odpoledne 8 týmů dvojic 
ze Šťáhlav a blízkého okolí (Tymákov, Plzenec, 
Sedlec a Plzeň). Z důvodu nemoci se omluvilo 
mužstvo z Rožmitálu. Trojice hrály systémem 

každý s každým, což představovalo šest velmi 
vysilujících zápasů pro každé mužstvo.  Dvojice 
se utkaly ve dvou skupinách a pak se bojova-
lo o medailová místa. Obě kategorie vyhrálo 
mužstvo Snajpři ze Sedlce. Nutno podotknout,  
že ve vítězném týmu v kategorii trojic hrála je-
diná žena turnaje, která nejenže byla ozdobou 
této sportovní události, ale i svým sportovním 
výkonem předčila mnohé účastníky. Domácí 
týmy útočily na umístění na bedně, bohužel 
se ani jednou nepodařilo a doma zůstala jen 
hromádka brambor. Díky patří všem, kteří po-
máhali s organizací obou turnajů! 
Nyní se už pilně trénuje, po venkovních babo-
letních trénincích jsme se už všichni vděčně 
přesunuli pod střechu sportovní haly. Na obzo-
ru jsou turnaje volejbalové omladiny: barevný 
minivolejbal, krajský přebor žákyň, krajský po-
hár mladších žákyň a přebor města Plzně. Drž-
me si palce, aby si je děti mohly konečně užít. 

SK Šťáhlavy

Šťáhlavská husa

Vítězný tým Andělů

Šťáhlavské house Turnaj v nohejbale

 spolkovÁ činnost

co Je novéHo u sdH ŠŤÁHlavy?
Podzim přináší u většiny lidí útlum některých ak-
tivit, i my hasiči během podzimu ukončíme své 
venkovní aktivity jako jsou například tréninky 
požárních útoků. Ještě nás ale čeká několik do-
spělých a mládežnických soutěží, než kompletně 
uzavřeme sportovní sezónu. V tabulce naší ligy 

náš „A tým“ drží stále první místo, což se ale po 
dopočítání bodů z poslední soutěže změní. Přes-
to ale budeme bojovat o konečné umístění na 
bedně. Uvidíme, kde se nakonec družstvo mezi 
čtrnácti týmy naší ligy umístí.
Na konci srpna jsme se zúčastnili obecní akce, 

při které byla odhalena socha sv. Jana Nepo-
muckého. Hlídali jsme bezpečnost průvodu  
a zajišťovali jsme občerstvení. Věříme, že Vám 
chutnalo a že jste se na akci dobře bavili.

pokračování na další straně
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 spolkovÁ činnost

10. září se nám konečně podařilo uspořádat člen-
skou schůzi, která se obvykle koná již v lednu. 
Zhodnotili jsme si pro hasiče velice bohatý rok 
2020. Sice jsme vinou vládních omezení nemohli 
uspořádat některé plánované akce a také na poli 
sportovním to bylo slabší, ale u dobrovolných ha-
sičů probíhaly volby na všech úrovních. Na schůzi 
jsme si naplánovali plán činnosti na zbytek roku 
2021 a někteří členové byli vyznamenaní za práci 
ve sboru.
Je potřeba také zmínit, že při vítání občánků při-
vítali zástupci obce pět potomků našich členů,  
a to naši budoucí hasičku Karolínku, hasiče Daní-
ka, Lukáška, Filípka a Filípka!
V září jsme pro své členy uspořádali minivýlet 
do Atombunkru u obce Míšov, do kterého nás 
vypravil náš člen, který před rokem 1968 tento 
bunkr pomáhal stavět, aniž by věděl, co se tam 
následně bude dít.

Nadále probíhají činnosti naší výjezdové jednot-
ky, scházíme se každý čtvrtek na hasičské zbroj-
nici k pravidelné údržbě techniky a udržování 
areálu zbrojnice. 16. září jsme vyjeli s naší cister-
nou Liaz uklidit uniklý olej, který se nacházel na 
louce poblíž cyklotrasy mezi Šťáhlavicemi a Ne-
zvěsticemi. Pravděpodobně zde někdo projel po 
louce osobním vozem a narazil olejovou vanou na 
kámen, který ji prorazil.
19. září se členové naší výjezdové jednotky při-
pojili k uctění památky dvou zesnulých dobrovol-
ných hasičů, kteří zemřeli při výbuchu unikajícího 
plynu v rodinném domě v Koryčanech. Tuto akci 
oficiálně vyhlásil generální ředitel hasičského zá-
chranného sboru ČR, generálmajor Ing. Vladimír 
Vlček, Ph.D., MBA. Ve stejnou chvíli tak došlo 
k pietě na všech profesionálních stanicích HZS 
ČR a také u spousty sborů dobrovolných hasičů.

Michal Peroutka, starosta SDH Šťáhlavy

co Je novéHo u sdH ŠŤÁHlavy?

Naši budoucí hasiči Uctění památky hasičů zemřelých na Moravě

Olejová skvrna

a její úklid

 opoziční okénko
Občané pro obec v rámci přípravy rozpočtu na 
rok 2022 sestavili seznam priorit, které bychom 
rádi projednali a realizovali v příštím roce. Sou-
pis není vyčerpávající, nereflektuje projekt 
vlastní obecní vody ze Svidné, rozšiřování ČOV 
a vodohospodářských sítí v obci a opravy povr-
chů cest, na kterých se pravděpodobně shod-
ne celé zastupitelstvo. Zároveň si uvědomuje-
me ne zcela stabilní situaci v oblasti obecních 
příjmů, závazky obce a rostoucí ceny materiálů 
či služeb. Jedná se tedy o jakési první „vykop-
nutí“ k následné diskuzi o obecním rozpočtu. 
Věříme, že v rámci jednání bude nalezen reálný 
rozpočtový kompromis vzhledem k dalším ná-
vrhům, připraveným projektovým dokumenta-
cím, dostupnému financování, atd.
naše priority:
1. Dokončení rekonstrukce hasičské zbrojnice 
ve Šťáhlavech.
2. Dětské hřiště s lavičkami a přístřešky na obec-
ním pozemku pod Dřevěnou kavárnou včetně 
šikmých parkovacích stání v Tyršově ulici. 

3. Výkup pozemku „ostatní plocha“ s pozůstat-
ky původní tvrze za bývalým Lidovým domem.
4. Zpracování studie využití prostoru mezi ha-
sičskou zbrojnicí - sportovní halou a zahradou 
za Lidovým domem.
5. Další dílčí opravy požární nádrže / přírodního 
koupaliště.
6. Realizaci nových autobusových zastávek na 
konečné ve Šťáhlavicích a Kozlu; u zastávky 
Kozel též jednání o zhotovení místa určeného  
k přecházení silnice.
7. Oprava povrchu ulice Na Řežábu a Špilarova 
po zřízení vodovodních přípojek obyvateli.
8. Svépomocnou úpravu prostoru v mikro-údolí 
Beránky.
9. Vznik nové lávky přes Úslavu zhruba v mís-
tech soutoku ramen řeky z prvního a druhého 
jezu. (Projektová dokumentace.)
10. Výkup pozemků pro realizaci chodníků do 
odlehlejších částí obce za cenu, kterou schválí 
zastupitelstvo obce. (Na Kukačku, z Husovy do 
Šťáhlavic, Kozelská.)

Kromě těchto priorit jsme interně projednali  
i další body tzv. „pod čarou“, např. příčné bílé 
pruhy a radar na příjezdu do obce z Nezbavě-
tické, osvětlení házenkářského hřiště či úpra-
vu BMX parku pod kolejemi včetně vkusného 
přístřešku a parkurových překážek. V kategorii 
„příprava“, která může být i střednědobá, pak 
máme např. i tyto body: Nástavba Základ-
ní školy, cyklostezka při kolejích z Plzence do 
Šťáhlavic, rekonstrukce Lesního úřadu pro 
potřeby knihovny a startovacích bytů nebo 
projekt nového Lidového domu. Jde převážně  
o záměry, které se nám jeví jako důležité. Jsme 
též přesvědčeni, že na většině z nich se s radou 
obce i jejími zastupiteli shodneme. Jaký bude 
finální návrh rozpočtu, o kterém bude hlaso-
vat zastupitelstvo obce, ukážou další týdny  
a měsíce.

Za Občany pro obec Ondřej Maglić

několik poznámek
k „opozičnímu okénku“
Nenapadlo mě, že v době vrcholící kampaně 
k volbám do parlamentu začne už nyní jaká-
si předvolební kampaň na volby komunální.  
Ale budiž, člověk se musí stále učit. 
Tedy k věci. Je mi velmi líto, že něco podob-
ného je otištěno v dnešních novinách. Pokud 
si přečtu priority Občanů pro obec (dále jen 
OPO), musím bohužel konstatovat, že článek 
dokumentuje neznalost věci a vlastně i ne-
schopnost kupeckými počty dojít k tomu, na co 
obec má. Ptám se sám sebe, kde jsme udělali 
chybu? Vždyť všichni zastupitelé mají veškeré 
informace o jednání rady obce a většinou se 
všichni zúčastní zasedání zastupitelstva. Zatím 
nebyl nikdo odmítnut, pokud se chtěl jednání 

rady zúčastnit, chtěl-li vysvětlit nějaké nejas-
nosti. A takový výsledek?
Teď tedy konkrétně. V článku se píše, že sou-
pis není vyčerpávající a nereflektuje na rea-
lizaci přivaděče vody ze Svidné, rozšiřování  
a modernizaci ČOV a dokončení vodohospo-
dářské infrastruktury. Realizace těchto projektů 
podstatně převyšuje částku, která může být ur-
čena na investice v roce 2022. Jen díky dobré 
práci aktivních zastupitelů a zejména pracovníků 
úřadu dostaneme na ČOV a na kanalizaci dotaci. 
A teď k jednotlivým bodům priorit OPO:
Ad 1) Snad je pochopitelné, že dokončení re-
konstrukce hasičské zbrojnice je prioritou 
všech. Jednak už je část hotova (zateplení opět 
s přispěním dotace) a smlouva o dílo se zhoto-
vitelem byla přece schvalována už dříve.

Ad 2) Dětská hřiště? Jistě jste si všimli, že 
stávající hřiště u školky bylo rozšířeno o další 
prvek a u házenkářského hřiště vzniklo zcela 
nové dětské hřiště – opět za přispění dotace. 
Lavičky, přístřešky a parkovací stání, odhadem 
Kč? To příští rok nedokážeme.
Ad 3) Zhruba čtyři roky jednáme se ZKD Plzeň 
o koupi pozemku. Cena se nám zdá stále hod-
ně vysoká.
Ad 4) Tomu dost dobře nerozumím a ani si to ne-
dovedu představit. Faktem je, že stále probíhají 
jednání s ČOS ohledně prodeje pozemku pro mož-
nou výstavbu šaten u sportovní haly. Po valné hro-
madě ČOS budeme vědět částku, za kterou nám 
bude pozemek nabídnut a pak jen záleží na všech 
zastupitelích, zda pro koupi dají svůj hlas. Vzhle-
dem k nově vypsaným dotacím by to bylo vhodné.

pokračování na další straně

pokračování z předešlé strany
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podziMní ukliĎMe ŠŤÁHlavy

 opoziční okénko

 naŠe pŘíroda

Podzimním Ukliďme Šťáhlavy jsme se opět 
zapojili do celosvětové akce uklízení planety. 
Zjistili jsme, že po koronaviru je vše jinak, po-
mocníci se nesešli najednou, ale chodili nebo 
jezdili si pro pytle a rukavice v průběhu celého 
dopoledne. Buď už měli sami vybrané místo 
pro úklid, nebo ho dostali přidělené. Celore-
publikový organizátor pytlů a rukavic poslal 
dostatek, zbyde i na jarní uklízení.
Účast nebyla tentokrát tak hojná, jako jsme 
byli zvyklí před epidemií, ale účastníci odchá-
zeli domů spokojeni, že pomohli dobré věci. 
A kde všude jsme uklízeli? Na návsi, za lesním 

úřadem, v ulici U Pekárny, v dalších ulicích 
obce, příkopy směrem k Radyni, u koupaliště, 
V Cihelně, různě v obci kolem kontejnerů na 
tříděný odpad, na nádraží a v jeho okolí. Nejví-
ce odpadu našli dobrovolníci v příkopech podél 
silnice směrem k nezbavětickému hřbitovu. Ne-
věřili byste, kolik plechovek a lahví od nápojů 
lidé vyhází z oken aut.
A proč uklízet nepořádek po jiných? Věříme, že 
děti, které se akce účastní, budou už vždycky 
vědět, že ohýbat se pro odpadky a vyhrabá-
vat je z trávy  a příkopů je opravdu namáhavé  
a samy je nikdy odhazovat nebudou, při pro-

cházce si počkají na nejbližší koš a není-li ho, 
raději si odpadky odnesou domů a vyhodí je až 
tam. A tak to má být…
Děkujeme všem účastníkům, kterých bylo ko-
lem 30 - nasbírali celkem cca 1 tunu odpadu. 
Na jaře na viděnou. DĚKUJEME, MÁ TO SMYSL!

Iveta Bočanová

kaŠtan a „kaŠtan“
Mílí přátelé přírody, přichází říjen a s ním i pod-
zim, stromy se začnou barvit. Děti se vydají 
shánět kaštany pro tvorbu postaviček ze špejlí 
nebo pro myslivce pro divoká zvířata. 
Jak většina z nás ví, kaštany na postavičky ros-
tou na jírovci maďalu. Ten je u náš široce roz-
šířen. Nejedná se však o pravý kaštan, ale tzv. 
„koňský“. To značí, že není určen k jídlu pro lidi. 
Jírovec každý dobře pozná, typické jsou jeho 
složené listy, v zimě velké pupeny a zejména 
velká květenství koncem jara. K nám doputoval 
z Balkánu až v 16. století. Protože neměl žádné 
přirozené nepřátele, velmi u nás prosperoval  
a široce se rozšířil. Bohužel se k nám v posled-
ních letech doslala z jeho domoviny klíněnka 
jírovcová. Jde o malého denního motýlka, je-
hož housenky jsou schopny zcela zdecimovat 
listí stromu. Ten pak již v létě vypadá, že při-
šel podzim. Naštěstí to stromy přežijí a jsou 
pouze oslabeny, to se však projeví na množství  
a velikosti kaštanů. Každý má ve svém okolí ně-
jaký strom, kam touto dobou chodí na kašta-
ny, aby si s nimi mohl hrát v kapse až do zimy.  

V současnosti ho ve výsadbách nahrazuje jíro-
vec pávie, který je výrazně odolnější proti výše 
zmíněné klíněnce. Listy má velmi podobné 
předchozímu druhu. Na první pohled zaujmou 
květy, které jsou na rozdíl od „původního“ jí-
rovce růžové. Několik již poměrně velkých na-
jdeme i u KC Beránka.
U nás v současnosti poměrně opomíjený je 
kaštan setý, který je ten pravý. Jeho plody 
jsou známé z kaštanové nádivky a na Vánoce 
jsou prodávány pražené, aby navodily správ-
nou atmosféru na trzích. Dokonce se z nich 
někdy mlela mouka, protože májí výbornou 
výživovou hodnotu. Jedná se opět o nepů-
vodní druh, který pochází z východního stře-
domoří. Jeho původní domovinu lze však jen 
velmi těžko určit, protože byl již ve starověku 
rozšířen po celé Evropě Římany. U nás je na 
hranici svého severního výskytu, protože má 
rád teplo, přesto není problém se s ním setkat. 
V lese směrem na Radyni (u zatáčky na Starý 
Plzenec) ho je několik desítek kusů na jednom 
místě. Jedná se o opravdu krásný strom s velmi 

kvalitním dřevem a typicky zubatými listy. Jeho 
jedlé plody jsou však ukryty v pichlavém obalu, 
který připomíná ježka. Získávání jeho obsahu 
není nic příjemného, ale vyplatí se to. Proto 
se vydejme do krásné podzimní přírody hledat 
stromové ježky. 

Zdeněk Myslík

Ad 5) Na dalších úpravy požární nádrže je už 
uzavřena objednávka a příští rok se bude re-
alizovat.
Ad 6) Určitě dobrý nápad jen s tou poznámkou, 
že i když půjde pouze o místo k přecházení, 
bude to obec stát (pokud to policie povolí) mi-
nimálně půl mil. korun.
Ad 7) To je přece samozřejmé, ale musí se po-
čkat, až budou vybudovány přípojky.
Ad 8) Určitě pěkný nápad. Otázkou je, kdo 
bude úpravy organizovat a financovat. Podle 
dosavadních zkušeností opět obec.
Ad 9) To je opět hezký nápad. Ví OPO, co obná-
ší povolení na novou lávku a kolik to bude stát? 
Je třeba si uvědomit, že nově vybudovaná láv-
ka pod Háječkem byla vlastně rekonstrukcí láv-
ky staré, tedy podstatně menší administrativa.
AD 10) Na tom se samozřejmě pracuje. Před-

stavy majitelů pozemků na prodej jsou vzhle-
dem ke kvalitě pozemků dosti vysoké (zejména 
na „Rokycanské“). Jen poznámka. V Husově 
ulici nemusíme nic vykupovat, pozemky jsou 
většinou naše nebo SÚS PK, se kterou bude 
jednoduší jednání než se soukromníky. 

Souhlasím s tím, že body pod čarou jsou zá-
ležitostí minimálně střednědobou (osvětlení 
házenkářského hřiště však již bylo realizováno  
a dle uživatelů je dostačující, úprava BMX 
parku). Ovšem nástavba ZŠ, cyklostezka při 
železniční trati a rekonstrukce Lesního úřadu 
jsou již ve fázi projektování, což by měli vědět 
všichni zastupitelé. Tedy pokud ví, co schvalu-
jí a o čem jednají. Nový Lidový dům. Krásná, 
ale zatím nerealizovatelná věc. Pro začátek jen 
otázka. Kde?

Tolik k článku OPO. Velmi nerad bych se už nyní 
pouštěl do předvolebního boje. Moc by mě ale 
potěšilo, kdyby všichni zastupitelé dokázali při-
ložit ruku k dílu, abychom splnili vše, co jsme 
v tomto volebním období slíbili. Návrhy rozpo-
čtů jinými slovy, co by se mělo udělat, přece 
schvaluje celé zastupitelstvo, a tak by také celé 
mělo pracovat.
Jak jsem napsal na začátku. Článek „Opoziční 
okénko“ mě dost otrávil. Proto tahle reakce.  
I tak ovšem jako nevyléčitelný optimista věřím, 
že společnými silami připravíme návrh rozpoč-
tu na příští rok co nejlépe a ke spokojenosti 
občanů. 
Přeji pěkné podzimní dny.

Václav Štětina, starosta obce

několik poznámek
k „opozičnímu okénku“
pokračování z předešlé strany
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MÁTE RÁDI PŘÍRODU? 
CHCETE POMÁHAT A  ZKUSIT NOVÉ VĚCI?

OBEC ŠŤÁHLAVY 
ve spolupráci s lesníky a spolky pořádá komunitní akci

PŘIJĎTE SÁZET STROMKY 
DO OBECNÍCH LESŮ

KDY? v říjnu nebo v listopadu; 
termín upřesní lesníci dle dodání 
stromků (sledujte obecní web a FB)

Přihlášení předem nutné:  
377 969 201 
sekretariat@stahlavy.cz
Vhodnější pro účastníky starší 15 let

SPOLEČNÉ SÁZENÍ STROMKŮ

I.B.

 pozvÁnky na kulturní a sportovní akce

veselou a výpravnou komedii s prvky detektivky se zpěvy,
kteroužto můžete shlédnouti v termínech:

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ
světoznámého šťáhlavského divadelního

SPOLKU ŠŤAVEL
Dovolujeme si upozorniti naše ctěné obecenstvo,

že opět dáváme osvědčený kus z vlastního pera s názvem

ZLOČIN
V EXPRESU 0112

čtvrtek, 7. října 2021
pátek, 15. října 2021

vždy v 18.30 hodin

Podmínkou vstupu jest dodržování opatření protiepidemiologických, platných v den představení.

Bilety, místa rezervující, jsouť k dispozici:  
– na poštovní adrese sítě světové: divadlaci.stavel@gmail.com
– snadná reservace biletů s dopomocí přenosných přístrojů telefonních 
– osobně též ku vyzvednutí v Infocentru vždy každý čtvrtek od 19.00 do 20.00 hod.

v budově KC Beránka 
(býv. Infocentrum) Šťáhlavy, Náves republiky 54, tamtéž

VSTUPNÉ jest DOBROVOLNÉ. 
(děti a vojsko polovic) 

PODZIMNÍ KONCERT 
ŠŤÁHLAVSKÝ KOSTEL SV. VOJTĚCHA 

ČTVRTEK 21. ŘÍJNA OD 18:00 
VSTUP ZDARMA 

 

Šťáhlavský pěvecký sbor hasičského sboru Sirény,  

Komorní orchestr Církevního gymnázia Plzeň + sólisté (housle, příčná flétna, klavír) 

Pěvecký sbor Základní školy Šťáhlavy 

 
Na co se můžete těšit? 

Pásmem písní se rozloučíme s legendami české hudební scény, 

 

 

 

 

 

 
zazní krásné melodie z romantismu i energií nabité písně pro lepší náladu. 

 
Rezervace míst není možná, 

kostel bude divákům otevřen v 17:40.  

 

28. 10. 2021 

 zveme  

do ŠŤÁHLAVIC všechny milovníky čarodějnic i 

jiných pohádkových bytostí na již tradiční 

Strašidelnou stezku 
která vede po cestách i necestách 

krásným údolím řeky Úslavy 

start individuálně mezi 16 a 19h  u šťáhlavické KOVÁRNY,  
kde je připraveno posezení u ohně a občerstvení 

zastřešené vytápěné kino s klipy pro děti  
(dle možností aktuálních nařízení vlády) 

 startovné dobrovolné  
pořadatelé srdečně zvou všechny děti se svými rodiči 

na cestu je vhodná pevná obuv 
vezměte s sebou 

lampiony  
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kontakty na obecní ÚŘad
Webové stránky obce: www.stahlavy.cz | facebook obce: www.facebook.com/stahlavy
sekretariát – d. Švábková: 377 969 201, sekretariat@stahlavy.cz 
starosta - ing. v. Štětina: 377 969 201, sekretariat@stahlavy.cz, 377 969 078, starosta@stahlavy.cz
Místostarostka - Mgr. d. Špalová: 725 041 229, místostarosta@stahlavy.cz – přítomna na OÚ vždy v PO 13-17 h,
             1. pondělí v měsíci od 15-17 ve Šťáhlavicích čp. 65
tajemník – Mgr. i. bočanová: 377 969 071, 724 162 518, tajemnik@stahlavy.cz 
stavební technik – ing. t. Honéger: 727 830 017, stavebni.technik@stahlavy.cz 
Účetní – b. Herejková: 377 969 070, ucetni@stahlavy.cz | Matrika – v. brůžková, r. fremrová: 377 969 079, matrika@stahlavy.cz 
Úřední hodiny: PO, ST: 8-12, 13-17 h | podatelna: v úředních hodinách a dále: ÚT, ČT, PÁ: 8 – 12 h

prodeJ slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 

Green Shell - typu Araukana a Dark Shell - typu Maranska. 

stáří 16-20 týdnů, cena 185-229 Kč/ks
2.10., 2.11.2021
Šťáhlavy u Jednoty /u kruháku/ v 15:20 h
Výkup králičích kožek – cena dle poptávky.

Info: Po-Pá 9:00-16:00 h na tel. 601 576 270, 728 605 840,www.drubezcervenyhradek.cz 

 pozvÁnky na kulturní
 a sportovní akce

 inzerce


